Level: Two

Subject: Arabic Language

Due date: 19/10/2025



المستوى: الثاني

المادة: اللغة العربية

تاريخ التسليم: ١٩/١١/٥٢١

ملاحظة مهمة: يرجى كتابة الأجوبة فقط في دفتر الواجب البيتي إن كان بالإمكان.

Important Note: Only the answers are to be written in the homework book if possible.

التمرين الأول: مراجعة الحروف المتقاربة باللفظ (س - ص) والتمرين على كتابتهما وقراءتهما بكل أشكالهما مع الحركات القصيرة وحروف المد الطويلة (ا – و – ي) كما موضح في الجدول أدناه مع كتابتهما ثلاث مرات في دفتر الواجب البيتي:

Exercise 1: Revise the letters with similar sounds (Seen - S'aad) and practice reading all their patterns, with short and long vowels as shown in the table below, then write them three times in your homework book:

مع حروف المد الطويلة			مع الحركات القصيرة			أشكال الحرف			
Long Vowels			With Short Vowels			Letter Patterns			
صِى	صئو	صتا	صڻ	صِ	صنُ	ص	_ص	عد	ص
سدِـي	سُلُو	لتًا	سْ	سِ	سُ	س	<u> </u>		

التمرين الثاني: كتابة الكلمات العربية أدناه في دفتر الواجب البيتي ٥ مرات لغرض التحضير للإملاء داخلِ الفَصل مع كتابة معنى كل كلمة .

Exercise 2: Practice writing the Arabic words shown below 5 times in preparation for the spelling test in the classroom and write the meaning of each word at the bottom of the table.

صَيف	ساحَة	صَدِيق	مِصر	سَرير
the meanings in English المعاني باللغة الإنجليزية				المعاني بالل

التمرين الثالث: أكملوا الكلمات التالية بالحرف الناقص مستعينا بالصور وأكتبوها كاملة في دفتر الواجب البيتي مع إعطاء المعانى باللغة الإنجليزية تحتها:

Exercise 3: Complete the following words with the missing letter using the photos as guidance and write them complete in your homework book with their meanings in English under each one of them:

	morning	
أـد		گم
(ص-ص-ص) (س-س-)	(ص - ص - ص) (س - س - س)	(ص - ص - ص) (س - س - س)
Sh-1 able org		
بَـل	شَمَـــــــــــــــــــــــــــــــــــ	ندوق
() (w w w)	(ص - ص - ص) (س - س - س)	(صد - صد - ص) (سد - سد - س)

ر ين الرابع: إربطوا الحروف التالية لتشكيل الكلمات كما في المثال أدناه ثم أكتبوها في دفتر الواجب البيتي :	التمر
Exercise 4: Join the letters to make words, as shown in the example below, then write th	em
in your homework book:	

Meanings:		
Bell	= جَرَسِ	_
	=	صَ + رَ + خَ
	=	خَ + سِ + رَ
	=	سَ + مَ + ك
	=	صَ+ ح + ن
	=	دَ + رَ + سَ

التمرين الخامس: حَلِلوا الكَلمات التالية إلى الحروف المكونة لها وأكتبوها في دفتر الواجب البيتي مع إعطاء المعاني باللغة الإنجليزية تحتها كما موضح في المثال:

Exercise 5: Analyse the following words into the letters forming them and write them and the meanings in English under each one of them in your homework book:

صُبح	جِسْر	صُندوق	خَسِرَ	قُصْر
				ق ص ر
				palace